
 فدراسیون مراقب نباشد 
فوتبال مان تعلیق می شود 

فدراس��یون فوتب��ال باید با اس��تفاده از 
متخصصان حقوق ورزشی به نحوي عمل 
کند که دچار تعلیق نشود. فیفا آیین نامه 
و مقررات خاص خود را دارد و تحت هیچ 
شرایطی کوتاه نمی آید. براساس قراردادی 
که با مربیان و بازیکن��ان خارجی داریم 
موظف به رعایت یکسری اصول هستیم 
که اینها را کنار گذاش��ته ایم و هر فردی 
براس��اس ظن و معیار خود راجع به این 
مس��ئله قضاوت و آن را تأیید یا تکذیب 
می کند. متأسفانه بدون آگاهی از مسائل حقوقی و قانونی وارد یکسری 
بحث های انحرافی شده ایم و رس��انه ها به شدت و مسئولان از سطح تا 
ذیل در آن ورود پیدا کردند. البته این مساله قابل مدیریت است تا بتوان 
هرچه  سریع تر آن را برطرف کرد. به شرط آنکه از دایره خودش یعنی 
فدراسیون فوتبال و کمیته  فنی و براس��اس قراردادهای مکتوب این 
مساله حل و فصل شود، نه با دخالت دیگران. مشکل ما به خاطر داشتن 
اطلاعات محدود نسبت به قوانین و مقرارت بین المللی است. همواره به 
خاطر داشتن اطلاعات محدود نسبت به آیین نامه  و مقررات بین المللی، 
فوتبال ما آسیب دیده اس��ت. متأسفانه یک اش��تباه کوچک همیشه 
دودمان باشگاه ها را به باد می دهد و ما باید هزینه های سنگینی را برای 
انجام کارهای تخصصی و حقوقی پرداخت کنیم تا این گونه مشکلات 
ایجاد نشود. فیفا آیین نامه  و مقررات خاص خود را دارد و به هیچ وجه 
کوتاه نمی آید. فدراسیون فوتبال باید موضوع را با دقت بررسی کند و 
مواظب باشد تا دچار تعلیق نش��ود. در غیر این صورت، در صورت زیاد 
بودن تعداد پرونده های فوتبال ایران در فیفا، امکان تعلیق زیاد است. 
فدراسیون فوتبال چون عضو فیفاست، باید براساس آیین نامه  و مقررات 
فیفا عمل کند و خ��ود را با مقررات فیفا تطبیق دهد. اگر باش��گاه ها و 
فدراس��یون فوتبال از این قوانین و مقررات تبعیت نکنند، امکان دارد 
دچار جریمه های مالی، محروم از ش��رکت در مسابقات یا کلاس های 
آموزشی شود. تعلیق فدراسیون در سال ۷۸ – ۸۶ مصادف با برگزاری 
بازی های آسیایی در قطر بود که همین مسئله منجر به ایجاد مشکلاتی 
برای تیم ملی امید شد. در آن زمان به سختی توانستیم فرصتی ایجاد 
کنیم تا خواس��ته های حقوقی و قانونی فیفا را ب��رآورده کنیم و امکان 

حضور تیم   امید را در این بازی ها فراهم کنیم.

کشتي گرفتن با تختي برخورد با ديوار بود!
قهرمان افسانه اي کش��تي آزاد المپیک 
و جهان در نشس��تي با علیرضا حیدري، 
رئیس فدراسیون جهاني کشتي پهلواني 
خاط��ره جالب��ي از تختي را بی��ان کرد. 
الکساندر مدوید، درباره کشتي گرفتنش 
با تختي گفت: یادم مي آید در مسابقه اي 
مربي ام به من گفت تختي »زیر« را از بالاي زانو مي گیرد و اگر تو 
بتواني دستت را زیر کتف او بیندازي به راحتي مي تواني تختي را 
»بتاباني و خاک کني«. من هم در کشتي با تختي به محض اینکه او 
»زیر« را گرفت، خواستم دستم را زیر کتف او بیندازم و از راهنمایي 
مربي استفاده ببرم، اما هیچ وقت نتوانستم این کار را انجام دهم! 
زمان استراحت مربي به من گفت چرا اینکار را نکردي و به او گفتم 

تختي قدرت بدني بسیار بالایي دارد و مثل دیوار مي ماند. 

فدراسیون در انتظار اولتیماتوم بود؟
داورزني مي گوید که نام پرسپولیسي ها در لیست جدید کرش هست. این 
یعني کوتاه آمدن سرمربي تیم ملي، آن هم بعد از آنکه عده اي مدعي شده 
بودند کرش خواستار عذرخواهي برانکو شده و بي آنکه این مسئله از ذهن 
سرمربي تیم ملي گذشته باش��د، برخي در صف موافقان و برخي نیز در 
زمره مخالفان قرار گرفتند. هرچند که برانکو بعد از حمایتي که از تیم ملي 
و سرمربي آن داشت، آنقدر گرفتار مشکلات تیمش در رقابت هاي لیگ 
قهرمانان آسیا و کشید افسار بازیکنان سرکش بود که فرصتي براي پرداختن 
به این موضوعات نداشت و چه بسا اگر در ایران بود، مي شد برنامه اي ترتیب 
داد براي تحریک او علیه تیم ملي و ادامه جوي ناخوشایند که از مدت ها 
قبل و با برخي کارشکني ها به راه افتاده بود و دود آن جز در چشم تیم ملي 
نمي رفت. آن هم در روزهاي حساسي که باید همه روي حمایت از تیم ملي 
تمرکز کنند براي حضور پرقدرت در رقابت هاي مقدماتي جام جهاني و 

گرفتن جواز دومین صعود پي در پي به این رقابت ها. 
اما جالب تر از همه سکوت فدراسیون در تمام این مدت بود. در زماني که 
بسیاري لیست هاي متفاوتي براي کرش مي نوشتند و نام پرسپولیسي ها 
را در آن مي گنجاندند یا خط مي زدند. نقل قول هایي از سرمربي تیم ملي 
که در سفر اروپا براي بررسي عملکرد شاگردانش است و یافتن دورگه هاي 
جدید به میان مي آوردند و هیزم مي زدند زیر آتشي که تازه به خاکستر 
تبدیل ش��ده بود، اما در تمام این مدت،  صدایي از فدراسیون نشین ها 
در نیامد. نه براي تأیید و تکذیب نقل قول هایي که به کرش منتس��ب 
مي کردند و نه براي تشري که جو را آرام کرده و عده اي را که در این میان 

به دنبال موش دواندن بودند را سر جاي خود بنشاند. 
کار به جایي رسید که حتي وزیر ورزش نیز وارد معرکه شد و اولتیماتوم 
داد که فدراسیون ماجراي کرش و برانکو را تمام کند. ماجرایي که در 
ظاهر آب هایش از آسیاب افتاده، اما هنوز هم ابهامات زیادي در خصوص 
آن وجود دارد وقتي نه مدرکي از سرخپوشان براي اردوي پایان سال 
خواسته شده و نه لیست جدیدي از کرش اعلام شد که مشخص شود 
این آرامش واقعي است یا طوفاني مهیب تر در پس خود خواهد داشت. 
اما درس��ت در روزهایي که فدراسیون نشین ها مهر سکوت بر لب زده اند 
و پاس��خي قانع کننده به نگراني هاي افکار عمومي در خصوص ماجراي 
کرش و ملي پوشان پرس��پولیس نمي دهند، محمدرضا داورزني،  رئیس 
سابق فدراس��یون والیبال که به تازگي معاونت توسعه ورزش قهرماني و 
حرفه اي وزارت ورزش و جوانان را به عهده گرفته به سخن آمده و مي گوید: 
»این موضوع صحت ندارد و بازیکنان پرس��پولیس در لیست جدید تیم 
ملي هستند.« این جمله کوتاه اگرچه بیشتر به نظر شخصي داورزني و 
برداشت او از شرایط موجود و در نظر گرفتن احتمالات شباهت دارد، اما 
مي تواند امیدواري هایي را نیز ایجاد کند؛ در این خصوص که شاید کرش، 
این بار از مواضع خود کوتاه آمده باشد تا بتواند از تمام پتانسیل تیمش براي 
حضوري پرقدرت در ادامه راه مرحله مقدماتي جام جهاني استفاده کند، اما 
این اظهارنظر مي تواند براساس گپ و گفت هاي پنهاني با فدراسیون فوتبال 
نیز باشد و مي توان آن را بي ربط به اولتیماتوم وزیر به فدراسیون فوتبال 
ندانست. با این وجود اما یک سؤال باقي است. آیا تاج در انتظار اولتیماتوم 

وزیر بود تا آستین بالا زده و گامي در این راستا بردارد؟!
در واقع از س��کوتي که فدراس��یون در این مدت اختیار کرده،  چیزي 
جز این برنمي آید که آقایان دس��ت روي دست گذاشتند و به تماشاي 
مشکلات نشسته اند تا ببینند سرانجام ماجرا چه خواهد شد. حال آنکه 
انتظار مي رود سرانجام این داستان را فدراسیون بنویسد. آن هم به خیر 
و خوشي که نه سیخ بس��وزد و نه کباب و مهم تر از آن،  دودي به چشم 
تیم ملي نرود، از این اختلاف نظرهاي طبیعي که مي شود به نوعي با آنها 
برخورد کرد که در حد همان اختلاف نظر باقي مانده و به دعوا و درگیري 
و جنجال تبدیل نش��ود، اما در هر صورت حتي اگر قرار است اوضاع با 

اولتیماتوم وزیر رو به راه شود، اولتیماتوم هاي بیشترم آرزوست!

روز اول هفته دوم 
سعيد احمديان

   گزارش
لي�گ قهرمان�ان 
کام  ب�ه  آس�يا، 
اس�تقلالي ها بود و حالا هم آبي هاي تهران و هم 
خوزستان صدرنشين گروه هايشان هستند، آن هم 
پس از دو پيروزي که دوشنبه شب به دست آوردند 
و سبب ش�د تا دومين هفته ليگ قهرمانان براي 
تيم هاي ايراني به بهترين شکل ممکن آغاز شود، 
حالا آنها خودشان را براي بازي سوم که دو هفته 
آينده آماده مي کنند، استقلال در تهران ميزبان 
لوکوموتيو تاشکند است و تيم شگفتي ساز استقلال 
خوزستان هم در دوحه ميزبان لخوياي قطر است. 

  منصوريان: کارمان سخت تر شد!
بعد از یک شکس��ت در هفت��ه اول، تنها پیروزي 
مي توانس��ت آرامش را ب��ه اردوي تیم منصوریان 
برگرداند و پیروزي س��ه بر صفر مقاب��ل التعاون، 

آبي ها را دوباره به جاده پیروزي سه گله برگرداند، 
س��ه امتیازي که به گفته منصوریان براي آبي ها 
از نان ش��ب هم واجب تر بود تا آنها بعد از باخت به 
الاهلي، امیدوارانه تر در آسیا به بازي هایشان ادامه 
دهند. منصوریان مي گوید: »روزي که نیاز داشتیم 
ببریم، برنده شدیم و به جدول مسابقات برگشتیم. 
این نتیجه به سختي به دس��ت آمد. خیلي خوب 
حریف را آنالیز کرده بودیم. فکر مي کنم گروه مان 
شرایط سختي پیدا کرده است زیرا هر چهار  تیم 

سه امتیازي شدند و همه شانس صعود دارند.«
گالچا، س��رمربي التعاون عربس��تان هم پس از 
شکست تلخ مقابل آبي هاي پایتخت گفت: »ما در 
این بازي اصلاً در سطح بازي هاي سابق خود ظاهر 
نشدیم. استقلال در این بازي از توپ هاي کاشته 
و ارسالي از کناره ها اس��تفاده مي کرد و به نوعي 
نقطه قوت حریف ب��ود.« در دیگر بازي این گروه 

لوکوموتیو ازبکستان توانست دو بر صفر الاهلي 
امارات را شکست دهد تا گروه A بسیار پیچیده 
شود تا همه تیم ها با دو بازي سه امتیازي شوند. 
حالا استقلال با تفاضل گل 2+ در صدر قرار دارد. 

  استقلال فقط نتيجه گرفت
اما اس��تقلال ته��ران در حالي توانس��ت در بازي 
دومش پیروز شود که با وجود زدن سه گل نمایش 
مقتدرانه اي نداشت. آبي پوشان اما با کمترین فشار 
و کمترین شوت به س��مت دروازه حریف، یکي از 
سنگین ترین شکس��ت یک تیم عربستاني مقابل 
یک تیم ایراني در تاریخ لیگ قهرمانان آسیا را رقم 
زدند. جالب اینکه اس��تقلالي ها در این بازي حتي 
از نظر تعداد پاس هم تفاوت قاب��ل ملاحظه اي با 
حریف عربستاني خود داشتند. بازیکنان التعاون 
در بازي دیشب 4۷9 پاس به هم دادند که این عدد 
براي استقلال 320 است، اما آنچه باعث پیروزي 

شاگردان منصوریان شد، دقت پاس بالاي بازیکنان 
او بود. دقت پاس استقلالي ها در این بازي ۸0/۸ بود 
در حالي که دقت پاس بازیکنان حریف ۶۷/۸ بود. 
آبي ها خوش شانس هم بودند که بازیکنان التعاون 
پختگي و تجربه لازم را نداش��تند و نتواس��تند از 
موقعیت هایي که روي اشتباهات، بازیکنان استقلال 
و به خصوص مهدي رحمتي نصیب آنها شد، استفاده 
کنند. با توجه به این نمایش، منصوریان باید براي 
بازي هاي آینده تیمش در آسیا یک فکر جدي کند، 
هرچند استقلال توانست با سه امتیاز مقابل التعاون 
از زمین بازي پیروز بیرون بیاید اما باید توجه داشت 
که آبي ها در صورت صعود در مراحل بعدي، حریفان 
به مراتب سخت تر و حرفه اي تري روبه روي خودشان 
خواهند داشت که کوچک ترین اشتباه مي تواند به 

ضرر تیم منصوریان تمام شود. 
  شگفتي سازي اين بار در آسيا

برخلاف لیگ، در آسیا استقلال خوزستان همان 
تیم شگفتي ساز فصل گذشته است، آنها در حالي 
که کمتر کس��ي پیش بیني مي کرد، توانسته اند 
در دو هفته اول لیگ قهرمان��ان، بهترین کارنامه 
را بین تیم هاي ایراني براي خودش��ان ثبت کنند. 
شاگردان پورموسوي که پس از حواشي و مشکلات 
مالي فراوان، جهت برگزاري دو دیدار اول خود در 
لیگ قهرمانان آسیا از کشور خارج شدند، در کمال 
شگفتي توانستند این دیدارها را با پیروزي پشت سر 
بگذارند و دست پر به کشور بازگردند. آنها پس از 
شکست دادن الفتح در هفته اول، در بازي دومشان 
هم الجزیره صدرنش��ین لیگ امارات را بردند و با 

شش امتیاز در صدر جدول گروه B قرار بگیرند.
شاگردان پورموسوي اولین تیمي بودند که توانستند 
به امتی��از ۶ در رقابت هاي امس��ال لیگ قهرمانان 
برسند. در دیگر بازي این گروه، هم الفتح عربستان و 
لخویاي قطر به تساوي دو بر دو رسیدند. پورموسوي 
پس از نتایج فوق العاده تیمش در دو هفته اول لیگ 
قهرمانان، بازیکنانش را که با وجود مشکلات مالي، 
بهترین نتیجه را گرفته اند، ستایش کرد: »به غیرت، 
شرف، تعصب و مردانگي بازیکنانم درود مي فرستم. 
تیم ما با قلبش بازي مي کند که تا این اندازه در زمین 
مي دود و فوتبال به این زیبایي نمایش مي دهد. دیروز 
هم گفته بودم که بازي خوبي خواهیم دید و هواداران 
از این بازي لذت مي برند.« البته او در ادامه اش��اره 
کرده که کارش��ان بازي به بازي سخت تر مي شود: 
»با اینکه در گروه سختي هس��تیم، تا امروز شش 
امتیاز کسب کرده ایم، اما این امتیازها تضمیني براي 
صعود نیست. بازي به بازي کار سخت تر مي شود و 
باید باهوش باشیم تا جایگاهي را که به دست آوردیم 

حفظ کنیم. البته کار ما حالا سخت تر شده است.«
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  چـهـره ها
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به بازيکنانم مي گويم خدا آرژانتیني نیست 
ولاسکو سرمربي پیشین تیم ملي والیبال 
ایران که در حال حاضر هدایت تیم ملي 
آرژانتین را برعهده دارد، در مورد اهدافش 
در تیم ملي کشورش مي گوید: »همیشه 
س��عي مي کند بهترین بازیک��ن را بدون 
در نظر رفاقت  ها انتخ��اب کند و لذت کار 
گروهي را به آنها نشان مي دهد. داشتن روحیه تیمي به این معني 
نیست که همه بازیکنان شبیه هم هس��تند. یک بازیکن تکنیکي 
نیاز دارد تا یک بازیکن فیزیکي در کنارش باشد، براي او بدود و از او 
حمایت کند. هیچ وقت نباید بردهایمان باعث شود تیم شرایطش 
بهم بخورد. ما باید سعي  کنیم روي زمین گام برداریم. من همیشه به 
شاگردانم مي گویم که خدا آرژانتیني نیست و اگر هم باشد، مسائل 

بسیار مهم تري نسبت به والیبال براي رسیدگي به آنها دارد.«

مي خواهیم به دور دوم جام جهاني  برسیم
 سایت فیفا در گزارش��ي درباره حضور 
علیرضا جهانبخش در تیم   ملي ایران و 
حضورش در جام جهاني با این بازیکن 
گفت وگ��و ک��رد. جهانبخ��ش در این 
گفت  وگو  با اشاره به اینکه دوست دارد 
بازیکن مؤثري براي تیم ملي باشد، گفت: 
»جام جهاني برزیل شخصاً براي من تجربه بسیار فوق العاده  بود. 
آن هم براي من که فقط چند ماه در اروپا بازي مي کردم. تجربه و 
بازي در جام جهاني و لمس فضاي باور نکردني آن یک آرزو براي 
من بود. برابر بهترین بازیکن��ان جهان خودم را آزمایش کردم و 
امیدوارم که در جام جهاني بعدي بتوانم از این تجربیات استفاده 
کنم و باعث شوم ایران یک گام بیشتر جلو برود و به دور دوم جام 

جهاني روسیه برسیم.«

دکتر محمد خبيری
 نایب رئیس سابق 
فدراسیون فوتبال 

سالگرد خاکسپاري شهید گمنام 
همزمان با ایام س��وگواري ش��هادت حضرت زهرا)س( س��اعت 10:30 
الي 12 امروز، مراسم اولین سالگرد خاکس��پاري شهید گمنامي که در 
محل فدراس��یون ورزش هاي جانبازان و معلولین به خاک سپرده شده، 
برگزار مي ش��ود. در این مراسم از خانواده ش��هداي مدافع حرم، رؤساي 
فدراسیون هاي ورزشي، ورزش��کاران و قهرمانان دعوت به عمل آمده و 

حجت الاسلام والمسلمین سرلک به ایراد سخنراني مي پردازد. 
------------------------------------------------------------

استارت هفته بیست و سوم با  4 ديدار
هفته بیست و سوم رقابت هاي لیگ برتر بعد از یک تعطیلي دو هفته اي 
جمعه با برگزاري چه��ار دیدار آغاز مي ش��ود. در مهم ترین بازي روز 
جمعه، تراکتورس��ازان تبریزي در خانه از س��ایپا پذیرایي مي کنند. 
تیمي که یک هفته قبل در یک بازي جنجالي از س��د س��یاه جامگان 
گذشت تا همچنان فاصله ش��ش امتیازي خود با سرخپوشان تهراني 
در صدرجدول را حفظ کند. در س��ایر بازي هاي ف��ردا پدیده میزبان 
گسترش فولاد است و صنعت نفت آبادان از پیکان پذیرایي مي کند و 

فولاد در قم به مصاف صبا مي رود. 
------------------------------------------------------------

فوتسال ايران در رده ششم جهان و اول آسیا
تیم ملي فوتس��ال ایران که در جام جهاني موفق شد روي سکوي سوم 
جهان قرار بگیرد، در جدیدترین رده بندي تیم هاي ملي فوتسال جهان، 
با هزار و ۶0۸ امتیاز، جایگاه خود را در رده شش��م جهان حفظ کرد. آن 
هم در ش��رایطي که فاصله چنداني با ایتالیا، تیم پنجم رده بندي ندارد و 
مي تواند با کس��ب 11 امتیاز دیگر یک پله صعود کند. تیم   ملي فوتسال 
ایران با  هزار و  ۶0۸ امتیاز در رده ششم قرار گرفته است. طبق این رده بندي 
تیم هاي برزیل، اسپانیا، روسیه، آرژانتین و ایتالیا به ترتیب رده هاي اول 
تا پنجم را در اختیار دارد. تیم ملي ایران همچنین در رده بندي تیم هاي 

آسیایي، ایران با اختلاف زیاد نسبت به تایلند صدرنشین است.

شيوا نوروزي

دنيا حيدري

جوانان فرنگي انگیزه بالايي دارند
حسین ملاقاسمي، عضو شوراي فني تیم هاي ملي کشتي فرنگي 
گفت: »نفراتي که سال ها پش��ت خط مانده بودند، این فرصت را 
دارند تا در جام جهاني آبادان خود را نش��ان دهند. نفرات جوان 
تیم با وجود اینکه تجربه بالایي ندارند، اما انگیزه و اعتماد به نفس 
بالایي براي موفقیت دارند، خوشبختانه به لحاظ روحي و رواني 
نیز در وضعیت خوبي قرار دارند. آنها اگر مي خواهند قهرمان شوند 

باید از سد کشتي گیران مطرح و نامدار جهان عبور کنند.«

رقابت قهرماني ش��طرنج بانوان جهان در حالي در تهران پیگیري 
مي شود که میزباني فوق العاده ایران باعث شده تا تمامي چهره هاي 
شناخته شده ش��طرنج دنیا زبان به تمجید از ش��رایط کشورمان 
بگشایند. آناستازیا سوروکینا، سرداور این مسابقات گفت: »میزباني 
ایران عالي است و امیدوارم تا روز آخر به همین صورت ادامه داشته 
باشد. خیلي خوشحالم که در ایران هستم، همه چیز در ایران خوب 
است و اتفاقات خوبي در حال رخ دادن است، از غذا تا محل اسکان 

همه چیز مساعد است. اینجا برخلاف تبلیغات هیچ مشکلي وجود 
ندارد.« وي با تمجید از مردم ایران گفت: »خیلي سخت است در یک 
جمله درباره مردم ایران حرف بزنم، آنها مهربان هستند و خاطرات 
خوبي را برایم رقم زدند. خوش��حالم که یادگاري هاي باارزشي از 
جمله لباس هاي سنتي با خود از ایران مي برم.«  رقابت هاي شطرنج 
قهرماني بانوان جهان روزهاي پایاني خود را مي گذراند، رقابت هایي 

که چهره واقعي ایران را به نمایش گذاشت.

جمشیديان برنز گرفت
امیرحسین جمشیدیان، ملي پوش جوان دوچرخه سواري ایران 
نخستین مدال کشورمان در مسابقات دوچرخه سواري قهرماني 
آسیا در بحرین را کسب کرد. جمشیدیان در ماده استقامت جاده 
موفق شد مدال برنز را کس��ب کند. نکته جالب این رقابت اینکه 
نفرات اول، دوم و چهارم همه از کشور قزاقس��تان بودند. آیدین 
علیاري و ابراهیم حاجي زاده نیز دیگر رکابزنان ایران در این ماده 
بودند که علیاري چهاردهم شد و حاجي زاده به خط پایان نرسید.

طرح بعضي مسائل بي انصافي است
محمد طلایي، سرمربي تیم ملي کشتي آزاد گفت: »هدف اصلي ما 
پس از قهرماني در جام جهاني کسب موفقیت در رقابت هاي جهاني 
فرانسه است و طرح مسائل حاشیه اي چندان منصفانه نیست. ما 
در حالي قهرمان شدیم که برخي شانس کمي براي ما قائل بودند. 
مطرح کردن مس��ائل مختلفي چون خس��ته بودن تیم امریکا و 
بزرگ نمایي شکست یزداني زیاد جالب توجه نیست، همه زحمت 

کشیدند و این بي انصافي است که زحمات آنها دیده نشود.«

يادگاري هاي باارزشي از ايران مي برم

صدر آسیا به رنگ آبي
بررسي عملکرد نمايندگان ايران در روز اول هفته دوم ليگ قهرمانان آسيا

سند ثبت ورزش  زورخانه اي به نام ايران
سایت رس��مي بازي هاي کش��ورهاي اس��لامي، روز دوش��نبه رشته 
پهلواني و زورخانه اي را مربوط به آذربایجان دانس��ته بود که براساس 
نامه نگاري هایي از سوي فدراس��یون بین المللي زورخانه اي، کمتر از 
24 ساعت این سایت اشتباه خود را در خصوص رشته ورزشي پهلواني 
و زورخانه اي اصلاح کرد و آن را متعلق به ایران دانس��ت. طبق اسناد 
موجود،  ورزش هاي زورخانه اي و آیین ه��اي پهلواني به عنوان ورزش 
باستاني ایران و میراث معنوي بشریت در یونسکو در سال 2010 به ثبت 
رسیده است. ورزشي که با توجه به غناي فرهنگي و مفاهیم جوانمردي 

نهفته در این ورزش تاریخي به ثبت رسیده است.

حال رشته هاي المپيکي خوب نيست!
بي پولي بلاي جان مدال آوران 

انتقادها از عدم رسيدگي به رشته هاي مدال آور همچنان ادامه دارد و 
مسئولان ورزش نيز کماکان توجهي به وضعيت اين رشته ها نمي کنند. 
کمبود بودجه، نبود امکانات سخت افزاري استاندارد و اوضاع بد معيشتي 
ورزشکاران از مهم ترين مشکلات رشته هايي چون دووميداني، شنا، 
تيراندازي و شمشيربازي است که به رغم همه چالش هاي موجود افتخارات 
و مدال هاي ارزش�مند زيادي را براي ورزش ايران به ارمغان آورده اند. 

  محروميت هاي دووميداني
ملي پوش پرتاب دیس��ک ایران با انتقاد دوباره از وضعیت اسفناک حاکم بر 
دوومیداني ایران خواستار توجه هرچه بیشتر وزیر ورزش به این رشته شد. 
محمد صمیمي در گفت وگو با فارس بر اینکه دوومیداني محروم واقع شده تأکید 
کرد: »همه مي دانند مشکل اصلي دوومیداني ما مالي است. این رشته محروم 
واقع شده است. متأسفانه شرایط باشگاه ها طوري است که از سال ۸1 تاکنون 
مبلغ قراردادها هیچ تغییري نکرده است. به هر حال ورزشکار زندگي شخصي 
دارد و نمي تواند مسائلش را حل کند. عاجزانه از وزیر ورزش درخواست مي کنم 
که باشگاه هاي بزرگ و اسپانسرها را راغب کنند که سمت این رشته بیایند. هر 
جاي دنیا که بروید بلیت هاي مسابقات دوومیداني از قبل خریداري مي شود، اما 
براي ما اصلًا  این طور نیست. نه تماشاگر داریم نه تبلیغات خوب. شرایط طوري 
نیست که خانواده ها، فرزندان خود را به سمت این رشته سوق دهند.« اختصاص 
بخشي از رقم قرارداد سرخابي ها به دوومیداني یکي از خواسته هاي صمیمي بود: 
»درخواست ما این است که یا اسپانسر قوي یا باشگاه هایي مانند پرسپولیس و 
استقلال با 10 درصد قراردادي که با فوتبالیست ها مي بندند، دوومیداني کاران 
را تحت پوشش قرار دهند که در صورت اتفاق افتادن این موضوع عالي خواهد 
شد. اگر این کار انجام شود، دوومیداني ما رونق زیادي پیدا خواهد کرد و به جاي 
یک یا دو مدال مي توانیم 10 تا 15 مدال در آسیا کسب کنیم، چون فقط ما 
این مشکل را داریم. دوومیداني یک ورزش پرهزینه است، قدرت یک وزنه بردار 
و استقامت یک ماراتني نیاز است تا ش��ما بتوانید به موفقیت برسید. حدود 

هشت سال طول مي کشد تا شما به سطح آسیا برسید.«
  عدم حمايت و اميدواري به کسب مدال!

معاون ورزش حرفه اي و قهرماني وزیر ورزش و جوانان در حالي در مجمع 
فدراس��یون دوومیداني از امیدواري به مدال آوري دوومیداني کاران در 
المپیک س��خن گفت که وزارت ورزش گام مثبتي براي حل مشکلات 
دوومیداني برنداشته اس��ت. محمدرضا داورزني با اشاره به وضعیت این 
رشته اظهار داشت: »در یکي، دو سال گذشته نوسان و بي ثباتي در مدیریت 
فدراسیون دوومیداني شاهد بودیم که با توجه به جا به جایي صورت گرفته 
در حدود یک سال است که این فدراسیون با برنامه خوبي در حال  حرکت رو 
به جلو است. با توجه به این که دوومیداني مي تواند در المپیک مدال زیادي 
داشته باشد، ما انتظار داریم این رشته سهم زیادي در مدال هاي کسب شده 
کاروان ایران در این بازي ها داشته باشد. البته از آن طرف هم آنها توقع دارند 
که دولت و مجلس شوراي اسلامي به گونه اي دیگر از آنها حمایت کند تا 

بتوانند از ظرفیت هاي موجود در کشور استفاده بهتري را ببرند.«
  با سيلي صورت مان را سرخ نگه مي داريم

محسن س��میع زاده، اوضاع مالي فدراس��یون شنا، ش��یرجه و واترپلو را 
نگران کننده خواند. دبیر این فدراسیون در گفت وگو با فارس ابراز امیدواري 
کرد مش��کلات موجود هرچه زودتر برطرف ش��ود: »امیدوارم مش��کل 
سخت افزاري هم برطرف شود تا بتوانیم راحت تر به اهداف مان برسیم. شرایط 
مالي در فدراسیون خوب نیست. در حال حاضر صورت مان را با سیلي سرخ 

نگه مي داریم. من به عنوان دبیرکل فدراسیون کار مربیگري هم مي کنم.«
  مدال آوران را دريابيد

اوضاع س��ایر رش��ته هاي مدال آور نیز تعریفي ندارد. شمشیربازي همان 
رشته اي است که در چند سال گذشته رشدي چشمگیر داشته تا جایي 
که در المپیک ریو تا آس��تانه کس��ب م��دال نیز پیش رفت. درخش��ش 
سابریست هاي ایراني در مسابقات جهاني همچنان ادامه دارد و اخیراً هم 
مجتبي عابدیني رده چهارم رنکینگ جهان��ي را به خود اختصاص داد. از 
سوي دیگر وضعیت تیراندازان ملي پوش پس از المپیک 201۶ تغییري 
نکرده تا جایي که در جام جهاني تیراندازي عملکرد ضعیفي داشتند. با وجود 
اینکه این رشته ها سال هاست با مشکلات زیادي دست به گریبان هستند، 

اما عملاً تلاشي براي برطرف کردن کمبودهاي همیشگي نشده است. 

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

وقت پرداختن به حاشیه را ندارم
تکواندوي ایران طي ماه هاي گذشته با حاشیه  عجین شده است، هرگونه حرف یا 
اظهارنظري  از سوي مسئولان فدراسیون یا ملي پوشان این رشته به راحتي تبدیل به 
حاشیه مي شود و مسئله اي جدید را شروع مي کند. نمونه آخر این قضیه صحبت هاي 
فرزان عاشورزاده در خصوص اتفاقات رخ داده در المپیک بود. حرف هایي که پولادگر 
رئیس فدراسیون و مقانلو سرمربي وقت تیم ملي از آنها اظهار بي اطلاعي کردند. اما 
بعد از بروز این حواشي خود عاش��ورزاده در خصوص حرف هاي قبلي خود 

اینگونه توضیح مي دهد: »چند روزي است که رسانه هاي مختلف درباره 
حرف هاي اخیر من و واکنش آقایان پولادگر و مقانلو مس��ائلي مطرح 
مي کنند، من نه به دنبال حاشیه هستم و نه وقت آن را دارم که 
تمرکزم را روي آن معطوف کنم. اتفاقاتي که در المپیک رخ 
داد باعث ناکامي شد، من فقط گفتم که نمي خواهم در رسانه ها 
و براي مردم آنها را بازگو کنم، گذشته ها گذشته و من و دیگران 
این واقعیت را در جلسات قبلي با مسئولان گفته ایم.« عاشورزاده 
ادامه داد: »امروز باید روي اهداف و مسابقات پیش رو تمرکز کنیم، 
باید کاري کنیم که حاشیه ها کم و کمتر شود تا تکواندوي ایران بتواند 

دوباره قدرت نمایي کند، باید گذشته ها را فراموش کنیم.«

اين افتخار متعلق به مردم است
زهرا نعمتي بانوي توانمند ورزش ایران در سال 95 افتخارآفریني هاي خود در سال رو 
به پایان را با کسب عنوان کماندار برتر سال 201۶ تکمیل کرد. نعمتي پس از انتخاب 
از سوي مردم و کارشناسان مي گوید: »خوشحالم که باعث خوشحالي مردم شدم. این 
افتخار متعلق به کشورم است به ویژه ورزش زنان ایران، باعث غرور و افتخار است که 
نام یک زن ایراني در بالاترین مکان قرار مي گیرد. زنان ایران مي توانند در اوج 
قله برترین هاي جهان قرار بگیرند.« بانوي کماندار پارالمپیکي کشورمان که 
حالا سابقه حضور در المپیک را نیز در کارنامه دارد، پیام جالب توجهي هم 
براي معلولان دارد. او مي گوید: »هیچ وقت آرزوهایتان را فراموش نکنید و 
به خاطر رؤیاهایتان تلاش کنید.« نعمتي در ادامه به برنامه هاي آتي خود 
نیز اشاره کرد و گفت: »به زودي تمریناتم را آغاز مي کنم، هدف بزرگم 
این است که عملکرد خوب همراه با پیشرفت داشته باشم، امیدوارم با 
تلاش خودم و برنامه ریزي مسئولان ورزش بتوانم به این هدفم دست یابم، 
قصد دارم در بازي هاي آسیایي و پاراآسیایي شرکت کنم. تیروکمان ایران 
در این چند سال پیشرفت خوبي داشته، نتایج پارالمپیک ریو مؤید این 
مسئله است و امیدوارم و مطمئن هستم با حمایت مسئولان در آینده 

مدال هاي بیشتري هم خواهیم گرفت.«


